

Title (en)

Weight for a pen containing tubes.

Title (de)

Fallgewicht für ein Röhrchenschreibgerät.

Title (fr)

Dispositif de masselotte pour instrument d'écriture à tube.

Publication

**EP 0341484 A1 19891115 (DE)**

Application

**EP 89107441 A 19890425**

Priority

DE 3815712 A 19880507

Abstract (en)

The weight for a pen containing tubes has a weight body (20, 22) which consists of two parts (20; 22). The one part (22) has the front contact surface for the support of the weight body (20, 22) in its front position in the pen while the cleaning wire (21) is attached in the other part (20). The two parts (20, 22) can be displaced relative to one another in the axial direction, by which means the spacing between the front contact surface and the front end of the cleaning wire (21) is changed and thus the projection of the cleaning wire (21) over the front end of the writing tube (11) can be adjusted. <IMAGE>

Abstract (de)

Ein Fallgewicht für ein Röhrchenschreibgerät hat einen Fallgewichtskörper (20, 22), der aus zwei Teilen besteht (20; 22). Das eine Teil (22) weist die vordere Anlagefläche für die Abstützung des Fallgewichtskörpers (20, 22) in seiner vorderen Stellung im Röhrchenschreibgerät auf, während im anderen Teil (20) der Reinigungsdraht (21) befestigt ist. Die beiden Teile (20, 22) sind in axialer Richtung relativ zueinander verlagerbar, wodurch der Abstand zwischen vorderer Anlagefläche und vorderem Ende des Reinigungsdrähtes (21) verändert und so der Überstand des Reinigungsdrähtes (21) über das vordere Ende des Schreibröhrchens (11) eingestellt werden kann.

IPC 1-7

**B43K 8/00**

IPC 8 full level

**B43K 8/16** (2006.01)

CPC (source: EP)

**B43K 8/16** (2013.01)

Citation (search report)

- [Y] DE 744671 C 19440122 - FABER CASTELL A W
- [Y] US 2217502 A 19401008 - JOSEPH WALLACE
- [A] FR 986766 A 19510806
- [AD] DE 3434188 A1 19860327 - ROTRING WERKE RIEPE KG [DE]

Cited by

US5052841A; US5000606A; US5004365A

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0341484 A1 19891115**; DE 3815712 C1 19891123

DOCDB simple family (application)

**EP 89107441 A 19890425**; DE 3815712 A 19880507